
Zápisnica č. 4/2008 
z  rokovania vedenia STU dňa 11. 2. 2008 v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, Dušan Petráš, František Janíček, Ján Kalužný, Robert 

Redhammer, Maroš Finka, Helena Žideková, Pavel Timár, Alojz 
Mészáros, Eva Troščáková 

 
Neprítomní:  Milan Žalman 
 
 
Program: 

Kontrola plnenia úloh 
1. Zriadenie Ústavu inžinierskych štúdií na STU (pror. Janíček, prof. Mészáros) 
2. Zmluva o prenájme bazénu na ŠD Jura Hronca (pror. Janíček) 
3. Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy, techniky a umenia (pror. Redhammer) 
4. Príprava centier excelentnosti vo výskume na STU (pror. Redhammer) 
5. Akreditačný spis STU – informácia (prorektori Finka, Redhammer, Kalužný) 
6. Schválenie Kolektívnej zmluvy na rok 2008 (pror. Finka) 
7. Disciplinárny poriadok STU (pror. Kalužný) 
8. Rokovací poriadok disciplinárnej komisie (pror. Kalužný) 
9. Stav prípravy Univerziády 2008 (pror. Kalužný) 
10. Transformácia Vydavateľstva STU (pror. Petráš, Ing. Troščáková) 
11. Komplexný informačný balíček KIB 2007 (pror. Petráš) 
12. Výročná správa STU za rok 2007 – 1. návrh (pror. Petráš) 
13. Zásady pre zriadenie a činnosť univerzitných ústavov (pror. Janíček) 
14. Rozličné 
 
Predložené materiály: 
1) Návrh na zriadenie Ústavu inžinierskych štúdií STU (pror. Janíček, prof. Mészáros) 
2) Zásady zriadenia a organizácie univerzitných ústavov STU (pror. Janíček) 
3) Podklady pre hodnotenie úrovne výskumnej, vývojovej a inej tvorivej činnosti STU (pror. 

Redhammer) 
4) Informácia o príprave centier excelentnosti (pror. Redhammer) 
5) Akreditačný spis STU – informácia (prorektori Finka, Redhammer, Kalužný) 
6) Schválenie Kolektívnej zmluvy na rok 2008 (pror. Finka) 
7) Disciplinárny poriadok STU (pror. Kalužný) 
8) Rokovací poriadok disciplinárnej komisie (pror. Kalužný) 
9) Transformácia Vydavateľstva STU na Nakladateľstvo STU (pror. Petráš, Ing. 

Troščáková) 
10) Stav KIB STU za rok 2007 (pror. Petráš) 
11) Stav majetkoprávneho usporiadania nehnuteľností vo vlastníctve STU v Bratislave (pror. 

Janíček) 
12) Informácia z rokovania so zástupcami T-Com dňa 6.2.2008 (pror. Finka) 
13) Návrh na odsúhlasenie nájomných zmlúv (pror. Janíček) 
 
Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy:  5/15/2007, 1/23/2007 
 
Nesplnené úlohy:   
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Informácie z vyšších orgánov a porád: 
 
Prorektor Janíček: 
- Informoval o predloženom materiále Stav majetkoprávneho usporiadania nehnuteľností vo 

vlastníctve STU v Bratislave a o stave majetku STU na Trnávke a problémoch v Trnave. 
- Informoval o priebehu rokovania predsedníctva AS STU. 
 
Rektor Báleš: 
Informoval o priebehu rokovania SRK v piatok 8.2.2008, ktoré rokovalo aj o dotácii na rok 
2008 a o vyhliadkach STU pre dotáciu na rok 2008. MŠ SR vypisuje prvé výzvy na projekty 
zo ŠF EÚ, konkrétne na IKT siete a centrá excelencie. 
 
 
K bodu 1 Zriadenie Ústavu inžinierskych štúdií na STU  

(pror. Janíček, prof. Mészáros) 
  
Pror. Janíček: Uviedol predložený písomný materiál, ktorý je upravený a doplnený 

v zmysle požiadaviek predchádzajúceho rokovania vedenia STU. 
Prof. Mészáros: Podrobne informoval o obsahu predloženého materiálu a vysvetlil, ako 

zapracoval do materiálu vznesené pripomienky. V 1. etape bude ústav robiť 
propagáciu, získavanie nových študentov a administratívny servis pre 
zahraničných študentov fakúlt.  

Rektor Báleš: Financovanie z dotačných prostriedkov pre tento ústav nebude možné, 
požiadal o opravu materiálu na príslušnom mieste. 

Pror. Kalužný: Uviedol, že ústav môže zatiaľ len spolupracovať s fakultami pri 
zabezpečovaní pedagogického procesu, lebo zatiaľ nemá nič akreditované. 
Akreditáciou prešli fakulty, ústav zatiaľ nie + mal niekoľko ďalších 
pripomienok k upresneniu textu predloženého materiálu. 

Pror. Petráš: V materiále chýba kompetenčná definícia, lebo zahraničné oddelenie R STU 
riadi činnosti ako mobility, Erazmus a pod. Napriek textovým nedostatkom 
v materiále ho odporúča predložiť na rokovanie KR STU. 

Kvestorka 
Žideková: 

Univerzitné ústavy nie sú organizačne ale administratívno-správne 
začlenené pod rektorát STU. Opýtala sa, či sa plánuje zriadiť študijné 
oddelenie na R STU. Odpoveď nie. 

 
Uznesenie V-STU č. 1/4/2008 
Vedenie STU schvaľuje predložený materiál „Zriadenie Ústavu inžinierskych štúdií na STU“ 
s pripomienkami. Bude predložený na rokovanie KR STU, kde budú vznesené ďalšie 
pripomienky. Materiál po ich zapracovaní bude predložený na definitívne schválenie vedeniu 
STU dňa 25.2.2008. Súčasne požiadal pror. Kalužného, aby písomne predložil všetky 
pripomienky. 
 
Bod 2 bol na návrh prorektora Janíčka stiahnutý z rokovania vedenia STU. 
 
K bodu 3 Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy, techniky a umenia  

(pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Predložil písomný materiál k tomuto bodu rokovania, kde konštatoval trendy 
vývoja na STU v jednotlivých oblastiach. Zlepšil sa trend projektov z APVV, 
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klesáme v zahraničných grantoch, VEGA a KEGA. Pokles je aj v publikačnej 
činnosti, zrejme kvôli nenahláseniu publikácií včas. Chýbajú nám monografie.

Pror. Janíček: Najnovšie sme zaznamenali výrazný pokles v úspešnosti projektov z APVV. 
Za včasné nenahlásenie publikácie hlavne typu cc navrhuje sankcie. 

Pror. Finka: Súhlasí s tým, ale jedná sa hlavne o administratívne nedostatky na fakultách. 
 
Stanovisko V-STU č. 1/4/2008 
Vedenie STU berie na vedomie Správu o hodnotení STU v oblasti vedy, techniky a umenia. 
 
 
K bodu 4 Príprava centier excelentnosti vo výskume na STU  

(pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Podal písomnú informáciu o centrách excelencie pripravovaných na STU. 
Jedná sa o interný oznam vrátane navrhovaných tém a tento materiál je 
dôverný. Prvé výzvy z MŠ SR sa očakávajú koncom februára. Ústnu 
informáciu podá aj na KR STU. 

Rektor Báleš: Informoval o stanovisku MŠ SR. Centrá excelencie v regióne Bratislava budú 
financované z iného balíka financií, preto môžu byť aj duplicitné – zrkadlové 
projekty, čo predtým bolo avizované ako nemožné. 

 
Stanovisko V-STU č. 2/4/2008 
Vedenie STU berie na vedomie informácie o príprave centier excelencie na STU. 
 
 
K bodu 5 Akreditačný spis STU – informácia  

(prorektori Finka, Redhammer, Kalužný) 
  
Pror. Finka: Informoval, že dodané podklady z fakúlt boli v mnohých prípadoch len 

pracovné verzie, nekompletné resp. s nekorektnými údajmi. Fakulty boli na to 
upozornené. 

Pror. Kalužný: Na KR STU je potrebné upozorniť dekanov, že za obsahovú stránku spisu 
zodpovedajú fakulty. Fyzicky to všetko nie je možné skontrolovať. 

 
Stanovisko V-STU č. 3/4/2008 
Vedenie STU berie na vedomie informácie o stave akreditačného spisu STU. Konštatuje, že 
nie všetky fakulty si náležite splnili svoje úlohy 
 
 
K bodu 6 Schválenie Kolektívnej zmluvy na rok 2008 (pror. Finka) 
  
Pror. Finka: Informoval, že prebehlo korektné rokovanie s predstaviteľmi UOO STU 

a Kolektívna zmluva je prakticky pripravená na podpis. Príspevok na 
stravovanie sa zvyšuje z 8 na 10 Sk. Informoval o ďalších, hlavne 
ekonomických dopadoch z tejto KZ na rok 2008. 

Kvestorka 
Žideková: 

Výhrada k stravnému počas dovolenky, ktoré je ponechané na fakulty. 
Navrhuje vypustiť bod E/3 na strane 9 Kolektívnej zmluvy. 

 
Uznesenie V-STU č. 2/4/2008 
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Vedenie STU schvaľuje návrh Kolektívnej zmluvy okrem bodu E/3, s ktorým nesúhlasí. 
 
 
K bodu 7 a 8 Disciplinárny poriadok STU  

Rokovací poriadok disciplinárnej komisie (pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: Predložil a komentoval úpravy v týchto dvoch vnútorných predpisoch, 

ktorých aktualizácia je v zmysle novelizovanej legislatívy potrebná. 
 
Uznesenie V-STU č. 3/4/2008 
Vedenie STU schvaľuje návrh na zmeny v Disciplinárnom poriadku STU a v Rokovacom 
poriadku disciplinárnej komisie. 
 
 
K bodu 9 Stav prípravy Univerziády 2008 (pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: Podal ústnu informáciu o stave prípravy Univerziády 2008. Bol vypracovaný 

rozpočet na úrovni 44 172 tis. Sk a rozpočet na tovary a služby na úrovni cca 
6 mil. Sk. Obidva rozpočty boli odoslané na MŠ SR. Urobil prehliadku areálu 
na ŠD Mladá Garda, je spokojný s postupom prác. Je pripravený bulletin č. 1 
do tlače o príprave a rozsahu Univerziády. Druhý bulletin sa pripravuje na 
máj 2008. 

Pror. Janíček: Informoval, že všetky športoviská budú pripravené najneskôr ku koncu júna 
2008. 

Rektor Báleš: Je nutné urobiť rokovanie s ministrom školstva ohľadom Univerziády 
a s predstaviteľmi SAUŠ. 

 
Stanovisko V-STU č. 4/4/2008 
Vedenie STU berie na vedomie informácie o stave prípravy Univerziády 2008. 
 
 
K bodu 10 Transformácia Vydavateľstva STU (pror. Petráš, Ing. 

Troščáková) 
  
Pror. Petráš: Predložil písomný materiál k tomuto bodu rokovania s návrhom transformácie 

v 3 etapách. Každú z nich stručne špecifikoval. Komentoval naplánované 
investície v jednotlivých etapách. Ing. Troščáková doplnila podrobnosti. 

Rektor Báleš: - Dotovanie Nakladateľstva v 2. etape transformácie navrhuje zálohovo. 
- Uložil pror. Janíčkovi hľadať vhodné priestorové umiestnenie pre 

predajňu Nakladateľstva ako aj samotného Nakladateľstva. 
- Žiada doplniť do materiálu výšku odpisov. 
- Chýba plán vypracovanej perspektívnej edičnej činnosti Nakladateľstva. 
- Aké sú možnosti podať projekt na ŠF EÚ na tento účel. Odpovedal pror. 

Redhammer: V rámci operačného programu výskum – vývoj je to možné, 
predpoklad je, že na jeseň 2008 bude príslušná výzva. 

Kvestorka 
Žideková: 

Z materiálu vyplýva, že treba počítať cca 3,5 mil. Sk na prevádzku 
Vydavateľstva STU v roku 2008. 

Pror. Kalužný - Je potrebné vypracovať štatút Nakladateľstva 
- Body c) až e) v roku 2009 sú plánované podľa jeho názoru neskoro 
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Pror. Finka: - Navrhuje najprv urobiť transformáciu a až potom začať s investíciami do 
vybavenia 

- Chýba bussines plán 
- Dominantný spôsob v súčasnosti už začína byť elektronický obchod. 

 
Uznesenie V-STU č. 4/4/2008 
Vedenie STU schvaľuje materiál „Návrh transformácie Vydavateľstva STU na 
Nakladateľstvo STU“ s pripomienkami. 
 
Úloha V-STU č. 1/4/2008 
Rektor STU ukladá pripraviť perspektívny edičný plán Nakladateľstva STU na najbližšie 2-3 
roky. 
Z: Pror. Petráš 
T: 31. 03. 2008 
 
Úloha V-STU č. 2/4/2008 
Rektor STU ukladá pripraviť návrh na priestorové umiestnenie Nakladateľstva STU ako aj 
vlastnej predajne literatúry na pôde STU. 
Z: Pror. Janíček 
T: 31. 03. 2008 
 
 
K bodu 11 Komplexný informačný balíček KIB 2007 (pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Predložil písomný materiál – situačnú správu o stave KIB na STU v roku 

2007. Venoval sa hlavne nedostatkom, ktoré v tomto smere KIB má. 
Pror. 
Redhammer: 

Niektoré moduly v KIB nie sú vo vyhovujúcej štruktúre takej, akú požaduje 
MŠ SR. Treba to urobiť v AIS tak, ako je to potrebné. Rokuje sa o tom 
s dodávateľom AIS. 

 
Stanovisko V-STU č. 5/4/2008 
Vedenie STU berie na vedomie informácie o KIB za rok 2007. 
 
Úloha V-STU č. 3/4/2008 
Rektor STU ukladá prorektorovi Finkovi urgovať u dodávateľa AIS práce na preklopenie 
informácií z KIB do AIS. 
Z: Pror. Finka 
T: 25. 02. 2008 
 
 
K bodu 12 Výročná správa STU za rok 2007 – 1. návrh (pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Podal ústnu informáciu. Poďakoval za podklady pre výročnú správu, ktorej 1. 

návrh bude hotový do konca týždňa. 
 
Stanovisko V-STU č. 6/4/2008 
Vedenie STU berie na vedomie informácie o výročnej správe STU za rok 2007. 
 
 
K bodu 13 Zásady pre zriadenie a činnosť univerzitných ústavov (pror. 
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Janíček) 
  
Pror. Janíček: Predložil písomný materiál doplnený o doteraz doručené pripomienky 

a navrhuje v tejto forme materiál predložiť na prerokovanie do AS STU. 
Pror. Kalužný: Predložil niekoľko formálnych pripomienok k textu materiálu. 
 
Uznesenie V-STU č. 5/4/2008 
Vedenie STU schvaľuje materiál „Zásady pre zriadenie a činnosť univerzitných ústavov“ po 
zohľadnení pripomienok AS STU. 
 
 
 
K bodu 14 Rozličné 
 
1) Prorektor Janíček: 

Predložil vedeniu STU materiál „Stav majetkoprávneho usporiadania nehnuteľností vo 
vlastníctve STU v Bratislave“. Predložený materiál treba považovať za dôverný. 

 
Úloha V-STU č. 4/4/2008 
Rektor STU ukladá prorektorovi Janíčkovi pripraviť sumár plochy pozemkov, ktoré sú vo 
vlastníctve mesta Bratislavy a STU má na nich nehnuteľnosti a následne podať informáciu. 
Z: Pror. Janíček 
T: 30. 06. 2008 
 
2) Rektor Báleš: 

Požiadal, aby vo všetkých predkladaných materiáloch na rokovanie vedenia STU a KR 
STU bol v závere uvedený aj návrh uznesení. 

 
Úloha V-STU č. 4/4/2008 
Rektor STU ukladá členom vedenia STU, aby dodali kvestorke STU požiadavky na rozpočet 
pre rok 2008 v členení dotačné aj mimodotačné zdroje. 
Z: Všetci členovia vedenia STU 
T: 25. 02. 2008 
 
3) Prorektor Finka: 

Informoval o rokovaniach so zástupcami T-Com ohľadom finančnej a kvalitatívnej 
optimalizácie hlasových služieb poskytovaných touto firmou pre STU. 

 
4) Prorektor Janíček: 

Predložil písomný materiál Návrh na odsúhlasenie nájomných zmlúv: 
 
Uznesenie V-STU č. 6/4/2008 
Vedenie STU súhlasí s nasledujúcimi návrhmi na NZ a dodatkov k NZ:  

1. Nájomná zmluva s nájomcom ERA o. z., Radarova 6, Bratislava na prenájom  
nebytových priestorov v bloku B na poschodí SvF STU, plocha o výmere 36 m2. Účel 
nájmu administratívne využitie. Doba nájmu je od 1.3.2008 do 28. 2.2011. 

2. Dodatok č. 2 k nájomnej zmluve s nájomcom Ing. Silvia Krkošková, TOP ART., 
ktorým sa predlžuje nájom nebytových priestorov na ŠD N. Belojanisa do 1.3.2010. 
Účel nájmu – dielňa pre aranžérske práce. 
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5) Prorektor Petráš: 
- Predložil DVD zo 70. výročia STU 
- Rozdal pozvánky na veľtrh Industry Expo v dňoch 20.-22.2.2008. 

 
6) Prorektor Kalužný: 

Informoval o tom, že MŠ SR chystá podstatne znížiť rozsah výučby matematiky a fyziky 
na základných a stredných školách. Rektor STU uviedol, že týmto problémom sa už 
zaoberali na SRK a protestujú proti tomu. 

 
6) Ing. Timár: 

Predložil návrh listu riaditeľom spoločností ohľadom venovania 2% daní za rok 2007 
alebo ich časti pre Nadáciu pre rozvoj STU v Bratislave. Požiadal všetkých členov 
vedenia STU o aktivitu v tomto smere. 

 
 
 
 
 
Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD. 
 
 
 
 
Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU 


